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Protokół Nr XIII/20 
z XIII Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 30 kwietnia 2020 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 
Zakończenie posiedzenia       - godz. 1140 
Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 25 
 
  
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XIII Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał radnych obserwujących sesję on-line, Panią Główną 
Księgową i Pana Arkadiusza Patureja oraz poinformował, że na sali sesyjnej obecni są 
następujący radni: Pan Andrzej Abako – Starosta Olsztyński, Pani Joanna Michalska – 
Wicestarosta Olsztyński i Jerzy Laskowski – Przewodniczący Rady Powiatu. Lista obecności 
radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik 
nr 2 do protokołu. Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z informacjami radnych, 
przesłanymi drogą sms-ową, w sesji zdalnej uczestniczy 25 radnych, co wobec 25 osobowego 
składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wszystko odbywa się zgodnie z art.13 ust. 1 i 2 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady Europy z dnia 27 kwietnia 2016 roku 
w sprawie ochrony osób fizycznych, w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w 
sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 
rozporządzenie o danych osobowych). 

Administrator danych osobowych - Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 10-516 Olsztyn) 
informuje, że Państwa dane osobowe przetwarzamy w celu niezbędności takiego działania do 
wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy 
publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), w związku z realizacją 
zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie i transmitowanie obrad Rady 
Powiatu w Olsztynie. 

Nagrania z transmisji udostępniamy w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej Powiatu Olsztyńskiego. 

Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzamy zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa, a następnie archiwizujemy, zgodnie z jednolitym rzeczowym wykazem akt 
organów powiatu i starostw powiatowych. 

Szczegółowe informacje na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: w Biuletynie 
Informacji Publicznej, na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do sali obrad. 

Pan Przewodniczący przypomniał, że Sesja została zwołana w trybie art. 15 ust. 7 
ustawy o samorządzie powiatowym, który przewiduje, że na wniosek Zarządu lub co najmniej 
1/4 ustawowego składu rady powiatu przewodniczący zobowiązany jest do zwołania sesji w 
ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Pan Laskowski poinformował, że w dniu 24 kwietnia 
2020 roku wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w Olsztynie w sprawie zwołania sesji. 

W związku z ogłoszonym stanem epidemii i koniecznością podjęcia działań 
ograniczających ryzyko zarażenia COVID-19, na podstawie art. 15zzx  ustawy z dnia 31 marca 
2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 
nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2020 r., poz. 568), sesja 
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zostanie przeprowadzona w trybie korespondencyjnym. 
W dniu 24 kwietnia 2020 r. na adresy mailowe radnych została wysłana informacja 

o zwołaniu sesji wraz z porządkiem obrad sesji i projektami uchwał. 
Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym zmiany do porządku obrad 

wprowadzić może Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady 
(co w wypadku Rady Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów), z tym że przy sesji zwołanej 
w trybie art. 15 ust. 7 dodatkowo  wymagana jest zgoda wnioskodawcy. 

Radni zostali poproszeni o zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad sesji do 
dzisiaj, do godziny 9.00. Żaden wniosek o zmianę porządku obrad nie wpłynął. 

Wobec braku wniosków Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2020 
 podjęcie uchwały. 
3. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035 
 podjęcie uchwały. 
4. Określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w  roku 2020 
 podjęcie uchwały. 
5. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego  
 podjęcie uchwały. 
6. Zamknięcie obrad Sesji.  

Pan Przewodniczący poinformował, że w dniach 24 kwietnia 2020 r. na adresy mailowe 
radnych zostały wysłane szczegółowe informacje o przebiegu sesji oraz trybie głosowań. 

 
Pkt 2. Realizacja budżetu Powiatu. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o wystąpienie Pana Starostę, w celu przedstawienia 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 
rok, uzasadnienia lub zgłoszenia poprawek. Jednocześnie poinformował, że radni zostali 
poproszeni o przesyłanie pytań dotyczących projektu uchwały. Pan Laskowski poprosił 
o uwzględnienie w wystąpieniu odpowiedzi na pytania, jeśli zostały wysłane. 

Pan Andrzej Abako powitał wszystkich bardzo serdecznie na drugiej już sesji on-line. 
Pan Starosta powiedział, że nie widzimy się i jeszcze nie ma możliwości zadawania pytań, ale 
ma nadzieję, że następna sesja będzie wizualna. Być może warunki będą na tyle dobre, że 
będzie można się spotkać na sali sesyjnej i na miejscu informować Państwa o bieżącej sytuacji 
Powiatu oraz rozmawiać o sprawach ważnych dla Powiatu Olsztyńskiego. Obecnie sesja jest 
prowadzona w taki sposób, gdyż dla Państwa i naszego bezpieczeństwa nie możemy jej inaczej 
przeprowadzić. Pan Starosta poinformował również, że zarówno Starostwo Powiatowe jak 
i Samorząd funkcjonuje i żyje, dlatego należy dokonywać pewnego rodzaju zmian w budżecie, 
wprowadzać też nowe zadania, które są potrzebne. Dlatego też w tych zmianach w budżecie 
będziemy to robili. W Żardenikach popsuł się piec a musimy przygotować ośrodek do nowego 
sezony grzewczego i w związku z tym, musimy przygotować środki finansowe. Oczywiście 
występujemy w projekcie unijnym i liczymy na to, że Żardeniki zdobędą pieniądze unijne na 
cały projekt, łącznie z fotowoltaiką i wymianą oświetlenia na oświetlenie LED oraz środkami 
na nowy piec. Refundujemy modernizację energetyczną budynku administracji przy Placu 
Bema 5, jak również dostaliśmy zwiększenie środków na poziomie 10.000 złotych na biblioteki 
publiczne. Dotacje te przekażemy gminom. Pan Starosta powiedział również, że planowane jest 
przekazanie środków na rzecz remontu budynku w Zespole Szkół Rolniczych w Smolajnach. 
Na ścianach pojawił się grzyb, co powoduje, że konieczny jest remont. Dzięki temu, że nie ma 
teraz uczniów, ten remont może być przeprowadzony. Do matur zdążymy zmienić elewację i 
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wprowadzić takie środki zabezpieczające, żeby wilgoć dalej nie przechodziła na sale szkolne. 
Ważną rzeczą jest też „Bezpieczny MOF” i PFRON, ale o tym porozmawiamy przy uchwale. 
Pan Starosta poinformował również, że Powiat Olsztyński w tej chwili jest Powiatem 
bezpiecznym, nie mamy zakażeń wirusem COVID-19. Mamy pięć wyzdrowień, czyli można 
powiedzieć, że nie mamy żadnego przypadku zakażenia. Kwarantanną objęte są osoby, które 
wróciły z zagranicy. Codziennie otrzymują Państwo informacje o stanie osób w kwarantannie. 
Przekazaliśmy Państwu również informacje z marca dotyczące działań Zarządu i Starosty w 
sprawie zabezpieczenia poszczególnych placówek w środki ochrony osobistej i przygotowania 
ich z zakresu przeciwdziałania wirusowi. Takie samo sprawozdanie otrzymają Państwo za 
miesiąc kwiecień na skrzynki mailowe. Materiały te są przygotowywane. Za chwilę będą 
Państwo mogli zobaczyć jak to wygląda w Powiecie Olsztyńskim. Pan Starosta poinformował, 
że Zarząd jest, funkcjonuje, działa, spotyka się co tydzień. Co tydzień raportujemy domy 
pomocy społecznej a raczej raportujemy codziennie. Co tydzień w formie konferencji 
raportujemy z dyrektorami domów pomocy społecznej, jesteśmy również w kontakcie z 
dyrektorami szpitali i wszystkich naszych placówek. Placówki pracują pełną parą, ale 
szczególnie obciążony jest w tej chwili Powiatowy Urząd Pracy, który udziela pomocy 
przedsiębiorcom w związku z tarczami jedną, dwiema a być może za chwilę trzema. W związku 
z tym, w tej chwili napływa bardzo dużo wniosków o udzielenie pożyczek, czy też innych 
środków zabezpieczających małe i średnie firmy w poszczególnych tarczach przygotowanych 
przez rząd. Środki są już wypłacane i zabezpieczone z budżetu państwa. Składamy co chwila 
nowe zapotrzebowania, więc wszyscy, którzy złożą wnioski, otrzymają takie zabezpieczenie i 
pieniądze. Przedsiębiorcy nie muszą się obawiać, aczkolwiek muszą występować i czytać 
przepisy, które regulują na co i na jakie cele te pieniądze są przeznaczane. Najprawdopodobniej 
z tych pieniędzy po tym okresie trzeba się będzie rozliczyć. Takie informacje będą zapewne 
płynęły z urzędów pracy. Pan Starosta powiedział, że zarówno on jak i Zarząd czuwają i są 
codziennie w pracy. Całe Starostwo Powiatowe jak na razie pracuje on-line a od 4 maja 
będziemy się powolutku otwierali na mieszkańców, żeby można ich było obsłużyć fizycznie, 
aczkolwiek urząd nie będzie otwarty tak jak normalnie, ale poprzez strefę obsługi interesanta 
na dole. Pracownicy będą schodzili do interesantów i tam będą obsługiwali. Teraz w jakiejś 
części robią to samo, ale chcemy to poszerzyć na wszystkie wydziały, żeby mogli 
funkcjonować normalniej, mogli tego interesanta, który nie jest w systemie on-line obsłużyć. 
Jeśli chodzi o Powiatową Służbę Drogowa, która w tej chwili prowadzi inwestycje to jest ona 
w okresie przetargowym. Otrzymaliśmy również pieniądze z Funduszu Dróg Samorządowych 
na kolejne cztery inwestycje. Prowadzone są w pełnym zakresie działania, które pozwolą na to, 
aby Powiat funkcjonował prawidłowo i normalnie. Na dzisiejszej sesji przygotowane zostały 
zmiany, które przedstawi Pani Główna Księgowa.    

Pani Joanna Dulniawka poinformowała, że przedłożone propozycje zmian w budżecie 
zarezerwowane są w ustawie o finansach publicznych do kompetencji Rady Powiatu. Jeśli 
chodzi o budżet Powiatu, to po stronie dochodów i wydatków zwiększy się on o kwotę 406.595 
zł i stanowić będzie następujące pozycje:  
 w ramach wniosku naszej jednostki – Domu Pomocy Społecznej w Grazymach, dochody 

uzyskane w wysokości 101.200 zł wrócą do jednostki. Wyższe dochody własne zostały 
uzyskane z tytułu odpłatności od mieszkańców DPS-ów oraz otrzymanych świadczeń 500 
plus. Środki przeznacza się na bieżące funkcjonowanie jednostki, w tym na zakup środków 
i materiałów, wykonanie prac konserwacyjnych i remontowych oraz na zwiększony odpis 
na Zakładowy Funduszu Świadczeń Socjalnych na rok 2020.  

Pozostała kwota 305.395 zł, pochodzi z wyższych dochodów, które zostały uzyskane 
w następujących pozycjach: 
 z refundacji środków unijnych (był to projekt realizowany przez Żardeniki oraz Starostwo 

Powiatowe w Olsztynie). Wydatki zadziały się w zeszłym roku a w tym roku nastąpiła 
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refundacja środków z Unii Europejskiej. W przypadku Żardenik, w ramach projektu na 
doposażenie w sprzęt i pomoce dydaktyczne będzie to kwota 131.537 zł, 

 w zakresie projektu modernizacja energetyczna budynku administracji publicznej przy 
Placu Bema 5, zwiększamy dochody o 163.858 zł, 

 zwiększenie środków na dotację celową na prowadzenie Powiatowej Biblioteki 
Pedagogicznej w Biskupcu o kwotę 10.000 zł. 

Pani Dulniawka powiedziała, że w ramach uzyskanych dochodów proponuje się 
sfinansowanie nowych zadań inwestycyjnych, czyli: 
 wymianę kotłów grzewczych w ośrodku w Żardenikach na kwotę 100.000 zł, 
 przystąpienie do części przedsięwzięcia w ramach realizowanego projektu pn „Bezpieczny 

MOF”, poprzez zakup do Regionalnego Magazynu Kryzysowego 158.256 zł, 
 dotację dla Szpitala Powiatowego w Biskupcu na dostosowanie klatek schodowych w 

Szpitalu Powiatowym do  przepisów przeciwpożarowych. Etap pierwszy dotyczyć będzie 
dokumentacji projektowej z kosztorysem inwestorskim. Będzie to kwota 28.929 zł.  

Pozostała kwota 18.210 zł, z uzyskanych dochodów uzupełniona zostanie 
przesunięciami wewnątrz budżetu i będzie stanowić kwotę 44.444 zł, która zostanie 
przeznaczona na wykonanie osuszenia ścian zewnętrznych w budynku Zespołu Szkół 
w Smolajnach. Pozostałe przesunięcia wewnątrz budżetu zadzieją się między własnymi 
planami finansowymi i dotyczą Starostwa. 

Jeśli chodzi o skutki finansowe, to w ramach proponowanych zmian dochody i wydatki 
budżetu zwiększą się o kwotę 406.595 zł, a planowany deficyt pozostanie niezmieniony 
i wyniesie 10.675.544 zł. Na koniec Pani Dulniawka poprosiła o przyjęcie proponowanych 
zmian. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że komisją sprawozdawczą, jeśli chodzi 
o przedmiotowy projekt uchwały, jest Komisja Budżetowa. W dniu wczorajszym odbyło się 
posiedzenie Komisji Budżetowej, przeprowadzone w trybie korespondencyjnym. Zgodnie 
z informacją przekazaną przez Pana Jarosława Wolaka, Przewodniczącego Komisji, Komisja 
wnosi o przyjęcie uchwały bez poprawek. 

Pan Przewodniczący poinformował również, że nie wpłynęły wnioski i poprawki ze 
strony klubów radnych, ani wnioski mniejszości. 

W związku z powyższym Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok bez poprawek. Pan Laskowski poprosił 
radnych o wysyłanie wiadomości z informacją o sposobie głosowania pod wskazane wcześniej 
adresy e-mailowe. Przypomniał również, iż w przypadku nie oddania głosu w ciągu 15 minut 
od zarządzenia głosowania, Biuro Rady nawiąże z radnym kontakt telefoniczny w celu 
ustalenia przyczyny braku głosu, ewentualnie uzyskania informacji o sposobie głosowania. 

Następnie Pan Laskowski zarządził 10 minutową przerwę . 
Po przerwie nastąpiło przeliczenie głosów oddanych za, przeciw oraz wstrzymujących 

się a następnie Pan Przewodniczący odczytał wyniki głosowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, 
Artur Wrochna, Jarosław Wolak, Janusz Radziszewski, Bogumił Kuźniewski 
WSTRZYMAŁ SIĘ (1)  
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Stanisław Trzaskowski 
Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok. Poprosił radnych 
o wysyłanie wiadomości z informacją o sposobie głosowania pod wskazane wcześniej adresy 
e-mailowe. Przypomniał również, iż w przypadku nie oddania głosu w ciągu 15 minut od 
zarządzenia głosowania, Biuro Rady nawiąże z radnym kontakt telefoniczny w celu ustalenia 
przyczyny braku głosu, ewentualnie uzyskania informacji o sposobie głosowania. 

Następnie Pan Laskowski zarządził 10 minutową przerwę . 
Po przerwie nastąpiło przeliczenie głosów oddanych za, przeciw oraz wstrzymujących 

się a następnie Pan Przewodniczący odczytał wyniki głosowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, 
Artur Wrochna, Jarosław Wolak, Janusz Radziszewski, Bogumił Kuźniewski 
WSTRZYMAŁ SIĘ (1) 
Stanisław Trzaskowski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
Rada Powiatu Olsztyńskiego podjęła uchwałę Nr XIII/151/2020 zmieniającą 

uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok. 
         

         Załącznik nr 4 
 
Pkt 3. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-
2035. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił o wystąpienie Pana Starostę, w celu przedstawienia 

projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
Olsztyńskiego na lata 2020 -2035 rok, uzasadnienia lub zgłoszenia poprawek. Jednocześnie 
poinformował, że radni zostali poproszeni o przesyłanie pytań dotyczących projektu uchwały. 
Pan Laskowski poprosił o uwzględnienie w wystąpieniu odpowiedzi na pytania, jeśli zostały 
wysłane. 

Pan Andrzej Abako poprosił Panią Joannę Dulniawkę – Główną Księgową o 
przedstawienie projektu uchwały. 
  Pani Joanna Dulniawka powiedziała, że przedkłada zmiany do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2020-2035 zarezerwowane w ustawie o finansach publicznych do 
kompetencji Rady Powiatu. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej są konsekwencją 
zmian budżetowych w zakresie zadania pn. „Bezpieczny MOF”. Wzrośnie limit wydatków 
w 2020 roku o kwotę 158.256 zł, z przeznaczeniem na zakup wyposażenia do Regionalnego 
Magazynu Kryzysowego. Wydatki w roku 2020 wyniosą 535.475 zł. Ponadto w Powiatowej 
Służbie Drogowej w zakresie zadania przebudowa drogi powiatowej, zachodzi potrzeba 
doprowadzenia zadania w WPF do zmian budżetowych, które były podjęte na poprzedniej sesji. 
W związku z naszym niedopatrzeniem dostosowujemy Wieloletnią Prognozę Finansową do 
zmian budżetowych. Jeśli chodzi o skutki finansowe, deficyt nie ulega zmianie i wynosi 
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10.675.544 zł. 
Pan Jerzy Laskowski poinformował, że komisją sprawozdawczą, jeśli chodzi 

o przedmiotowy projekt uchwały, jest Komisja Budżetowa. W dniu wczorajszym odbyło się 
posiedzenie Komisji Budżetowej, przeprowadzone w trybie korespondencyjnym. Zgodnie 
z informacją przekazaną przez Pana Jarosława Wolaka, Przewodniczącego Komisji, Komisja 
wnosi o przyjęcie uchwały bez poprawek. 

Pan Przewodniczący poinformował również, że nie wpłynęły wnioski i poprawki ze 
strony klubów radnych, ani wnioski mniejszości. 

W związku z powyższym Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającego uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020 -2035 bez 
poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił radnych o wysyłanie wiadomości z informacją o 
sposobie głosowania pod wskazane wcześniej adresy e-mailowe. Przypomniał również, iż w 
przypadku nie oddania głosu w ciągu 15 minut od zarządzenia głosowania, Biuro Rady nawiąże 
z radnym kontakt telefoniczny w celu ustalenia przyczyny braku głosu, ewentualnie uzyskania 
informacji o sposobie głosowania. 

Następnie Pan Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę . 
Po przerwie nastąpiło przeliczenie głosów oddanych za, przeciw oraz wstrzymujących 

się a następnie Pan Przewodniczący odczytał wyniki głosowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, 
Artur Wrochna, Jarosław Wolak, Janusz Radziszewski, Bogumił Kuźniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  
Stanisław Trzaskowski 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2020 -2035. Pan Przewodniczący poprosił radnych o wysyłanie wiadomości z informacją 
o sposobie głosowania pod wskazane wcześniej adresy e-mailowe. Przypomniał również, iż 
w przypadku nie oddania głosu w ciągu 15 minut od zarządzenia głosowania, Biuro Rady 
nawiąże z radnym kontakt telefoniczny w celu ustalenia przyczyny braku głosu, ewentualnie 
uzyskania informacji o sposobie głosowania. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził 10 minutową przerwę . 
Po przerwie nastąpiło przeliczenie głosów oddanych za, przeciw oraz wstrzymujących 

się a następnie Pan Przewodniczący odczytał wyniki głosowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 



7 
 

Piwcewicz, Iwona Plaskota, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, 
Artur Wrochna, Jarosław Wolak, Janusz Radziszewski, Bogumił Kuźniewski 
WSTRZYMAŁ SIĘ (1)  
Stanisław Trzaskowski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała został podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu Olsztyńskiego podjęła uchwałę Nr XIII/152/2020 zmieniająca 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2020 – 2035. 

        Załącznik nr 5 
         

Pkt 4. Określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  roku 2020. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił o wystąpienie Pana Dyrektora Arkadiusza Patureja, 
w celu przedstawienia projektu uchwały w sprawie określenie zadań i przeznaczenia na nie 
środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2020. 
Jednocześnie poinformował, że radni zostali poproszeni o przesyłanie pytań dotyczących 
projektu uchwały. Pan Laskowski poprosił o uwzględnienie w wystąpieniu odpowiedzi na 
pytania, jeśli zostały wysłane. 

Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że pismem z dnia 2 kwietnia Prezes Zarządu 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji poinformował Powiat o przyznanych środkach 
finansowych z Funduszu Rehabilitacji i jest to kwota 4.348.175 zł. Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie zaproponowało podział, który zaakceptowała Powiatowa Społeczna Rada 
Osób Niepełnosprawnych. Środki w wysokości 2.766.000 zł (podział algorytmiczny) zostaną 
przekazane na pokrycie kosztów działalności warsztatów terapii zajęciowej. Pozostała kwota 
w wysokości 1.504.000 zł, zostanie przekazana na poszczególne rodzaje zadań wynikających 
z ustawy o rehabilitacji. Pan Dyrektor powiedział, że kwoty przyznane w tym roku są 
nieznacznie wyższe, niż w zeszłym roku. Wszystkie zadania, które zostały zgłoszone do 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie znajdują swoje miejsce również w przyjętej uchwale. 
Niemniej jednak z uwagi na szczupłość środków, czyli praktyczne zabezpieczenie na poziomie 
60% wszystkich czyli 100% składanych wniosków, zaproponowano podział tych środków 
w taki sposób, że w niektórych zadaniach ograniczono to kwotami, których nie powinno się 
przekraczać, przy realizacji danego zadania. Oczywiście wszystko to jest zgodne z ustawami 
i rozporządzeniami. Pan Paturej dodał, iż w przypadku Powiatu Olsztyńskiego ustawa ta rodzi 
koszt 307.000 zł. Są to środki, które Powiat zapewnił w rozdziale 85311 na dotacje celowe 
z budżetu Powiatu Olsztyńskiego, na uzupełnienie wydatków z warsztatów terapii 
zajęciowej. Jest to nasz obowiązek wynikający z ustawy o rehabilitacji. Na koniec Pan Dyrektor 
poprosił o przyjęcie proponowanego podziału środków. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, iż wpłynęło zapytanie od Pana Stanisława 
Trzaskowskiego a mianowicie, czy projekt uchwały w sprawie określenie zadań i przeznaczenia 
na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  roku 2020 
był konsultowany z odpowiednimi organizacjami społecznymi? 

Pan Andrzej Abako powiedział, że jak co roku zapytaliśmy i skonsultowaliśmy to 
z Powiatową Społeczną Radą do Spraw Osób Niepełnosprawnych, która pozytywnie 
zaopiniowała ten projekt uchwały. Opinię podpisał Pan Przewodniczący Henryk Borejko.   
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że komisją sprawozdawczą, jeśli chodzi 
o przedmiotowy projekt uchwały, jest Spraw Społecznych. W dniu wczorajszym odbyło się 
posiedzenie Komisji Spraw Społecznych, przeprowadzone w trybie korespondencyjnym. 
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Zgodnie z informacją przekazaną przez Pana Waldemara Jodko, Przewodniczącego Komisji, 
Komisja wnosi o przyjęcie uchwały bez poprawek. 

Pan Przewodniczący poinformował również, że nie wpłynęły wnioski i poprawki ze 
strony klubów radnych, ani wnioski mniejszości. 

W związku z powyższym Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w  roku 2020 bez poprawek. 

Pan Przewodniczący poprosił radnych o wysyłanie wiadomości z informacją o sposobie 
głosowania pod wskazane wcześniej adresy e-mailowe. Pan Przewodniczący przypomniał 
również, iż w przypadku nie oddania głosu w ciągu 15 minut od zarządzenia głosowania, Biuro 
Rady nawiąże z radnym kontakt telefoniczny w celu ustalenia przyczyny braku głosu, 
ewentualnie uzyskania informacji o sposobie głosowania. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził 10 minutową przerwę . 
Po przerwie nastąpiło przeliczenie głosów oddanych za, przeciw oraz wstrzymujących 

się a następnie Pan Przewodniczący odczytał wyniki głosowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Stanisław 
Trzaskowski, Iwona Plaskota, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, 
Artur Wrochna, Jarosław Wolak, Janusz Radziszewski, Bogumił Kuźniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  
Marian Piwcewicz 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  roku 2020. Pan Przewodniczący poprosił radnych o 
wysyłanie wiadomości z informacją o sposobie głosowania pod wskazane wcześniej adresy e-
mailowe. Przypomniał również, iż w przypadku nie oddania głosu w ciągu 15 minut od 
zarządzenia głosowania, Biuro Rady nawiąże z radnym kontakt telefoniczny w celu ustalenia 
przyczyny braku głosu, ewentualnie uzyskania informacji o sposobie głosowania. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził 10 minutową przerwę . 
Po przerwie nastąpiło przeliczenie głosów oddanych za, przeciw oraz wstrzymujących 

się a następnie Pan Przewodniczący odczytał wyniki głosowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć,, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Stanisław 
Trzaskowski, Iwona Plaskota, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, 
Artur Wrochna, Jarosław Wolak, Janusz Radziszewski, Bogumił Kuźniewski 
WSTRZYMAŁ SIĘ (1)  
Marian Piwcewicz 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała został podjęta większością głosów. 
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Rada Powiatu Olsztyńskiego podjęła uchwałę Nr XIII/153/2020 zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2020. 

       
        Załącznik nr 6 

 
Pkt 5. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego. 

   Pan Jerzy Laskowski poprosił o wystąpienie Pana Starostę, w celu przedstawienia 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia Gminie Olsztyn zadania 
publicznego polegającego na realizacji zadania pn. „Bezpieczny MOF” w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Jednocześnie poinformował, że radni zostali 
poproszeni o przesyłanie pytań dotyczących projektu uchwały. Pan Laskowski poprosił 
o uwzględnienie w wystąpieniu odpowiedzi na pytania, jeśli zostały wysłane. 
  Pan Andrzej Abako powiedział, że poprosiliśmy Pana Prezydenta o możliwość 
powrócenia do tematu wspólnej organizacji magazynu kryzysowego w budowanym przez nas 
Regionalnym Centrum Bezpieczeństwa na ul. Augustowskiej w Olsztynie. Na to centrum 
wydaliśmy wspólnie ponad 30.000.000 zł, oczywiście z pozyskanymi środkami unijnymi.  
Jedną z części Regionalnego Centrum Bezpieczeństwa jest magazyn kryzysowy. Historycznie 
na ten magazyn miało złożyć się sześć gmin z terenu powiatu olsztyńskiego między innymi: 
Gmina Barczewo, Gietrzwałd, Jonkowo, Purda, Stawiguda, Dywity, jednak gminy nie 
przystąpiły do niego z różnych przyczyn. Być może na tamten czas nie było takiej świadomości 
i wiedzy dotyczącej samego działania i magazynu, w związku z tym gminy zrezygnowały. 
Biorąc pod uwagę, że na wyposażenie magazynu wydamy ponad 3.000.000 zł, i jeśli środki te 
wydałby sam Olsztyn, to służyłyby tylko miastu Olsztyn, a jednak Regionalne Centrum 
Bezpieczeństwa obsługiwałoby MOF, Olsztyn, ale i pozostałe 6 gmin Powiatu Olsztyńskiego, 
czyli 12 gmin plus miasto Olsztyn. Pan Starosta Powiedział, że nie moglibyśmy skorzystać z 
tego magazynu kryzysowego, jeśli jakiekolwiek zagrożenie by wystąpiło. W związku z tym, 
przedyskutowaliśmy to na Zarządzie i doszliśmy do wniosku, że warto wydać te 158.256 zł, 
jako nasz wkład, czyli 25% wkładu, który przysługuje samorządom. Olsztyn wyda ponad 
400.000 zł, na ten cel, po to, żeby móc później korzystać z magazynu w razie potrzeby i żeby 
mogło z tego skorzystać 12 gmin Powiatu Olsztyńskiego. Na wstępie będzie mogło skorzystać 
z tego magazynu tylko 6 gmin z Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. Natomiast wiadomo, że 
jeśli stanie się tragedia, to mamy ten zapas sprzętu, który będziemy mogli ewentualnie 
wypożyczyć, czy udostępnić gminom na, których terenie doszłoby to katastrofy ekologicznej 
czy naturalnej. Pan Starosta wyraził ubolewanie, że nie mogliśmy dokonać zmiany specyfikacji 
zakupu do tego magazynu, bo to jest opisane w projekcie. Nie mogliśmy przygotować się do 
zagrożenia, które wystąpiło dzisiaj, czyli do zagrożenia wirusowego. Nie będziemy mogli 
wyposażyć tego magazynu w sprzęt do ochrony osobistej czy inny sprzęt związany z takim 
zagrożeniem jakie wystąpiło dzisiaj. Będzie to tradycyjne wyposażenie w zakresie wichur, 
powodzi i kataklizmów, które dotykały nas do tej pory, bo do tego się szykowaliśmy. Z czasem 
będziemy mogli pozyskać pieniądze zewnętrzne na to, żeby doposażyć ten magazyn w ten 
sprzęt, który jest potrzebny do zagrożenia, które wystąpiło w tym roku. W związku z tym 
przystępujemy do tego magazynu po to, żeby pokazać gminom, że zależy nam na 
bezpieczeństwie i chcemy to bezpieczeństwo realizować wspólnie z naszym partnerem, czyli 
Panem Prezydentem Piotrem Grzymowiczem i miastem Olsztyn. Uważamy, że w tej sile 
aglomeracyjnej jest większy potencjał niż w pojedynczej gminie. To jest tak jak z tym źdźbłem, 
które łatwo przełamać, ale w wiązce złamać ich już nie można. Dla nas wydaje się to jak 
najbardziej zasadne, żeby przystąpić to tego magazynu, żeby później móc z niego skorzystać 
na terenie powiatu olsztyńskiego. 
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           Pan Jerzy Laskowski poinformował, że komisją sprawozdawczą, jeśli chodzi 
o przedmiotowy projekt uchwały, jest Komisja Budżetowa. W dniu wczorajszym odbyło się 
posiedzenie Komisji Budżetowej, przeprowadzone w trybie korespondencyjnym. Zgodnie 
z informacją przekazaną przez Pana Jarosława Wolaka, Przewodniczącego Komisji, Komisja 
wnosi o przyjęcie uchwały bez poprawek. 

Pan Przewodniczący poinformował również, że nie wpłynęły wnioski i poprawki ze 
strony klubów radnych, ani wnioski mniejszości. 

W związku z powyższym Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie powierzenia Gminie Olsztyn zadania publicznego polegającego na realizacji zadania 
pn. „Bezpieczny MOF” w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, bez poprawek. 

Pan Przewodniczący poprosił radnych o wysyłanie wiadomości z informacją o sposobie 
głosowania pod wskazane wcześniej adresy e-mailowe. Pan Przewodniczący przypomniał 
również, iż w przypadku nie oddania głosu w ciągu 15 minut od zarządzenia głosowania, Biuro 
Rady nawiąże z radnym kontakt telefoniczny w celu ustalenia przyczyny braku głosu, 
ewentualnie uzyskania informacji o sposobie głosowania. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził 10 minutową przerwę. 
Po przerwie nastąpiło przeliczenie głosów oddanych za, przeciw oraz wstrzymujących 

się a następnie Pan Przewodniczący odczytał wyniki głosowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, 
Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Artur Wrochna, Jarosław 
Wolak, Janusz Radziszewski, Bogumił Kuźniewski, Marian Piwcewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  
Stanisław Trzaskowski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia Gminie Olsztyn zadania publicznego 
polegającego na realizacji zadania pn. „Bezpieczny MOF” w ramach Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych. Pan Przewodniczący poprosił radnych o wysyłanie wiadomości z 
informacją o sposobie głosowania pod wskazane wcześniej adresy e-mailowe. Przypomniał 
również, iż w przypadku nie oddania głosu w ciągu 15 minut od zarządzenia głosowania, Biuro 
Rady nawiąże z radnym kontakt telefoniczny w celu ustalenia przyczyny braku głosu, 
ewentualnie uzyskania informacji o sposobie głosowania. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził 10 minutową przerwę . 
Po przerwie nastąpiło przeliczenie głosów oddanych za, przeciw oraz wstrzymujących 

się a następnie Pan Przewodniczący odczytał wyniki głosowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, 
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Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Artur Wrochna, Jarosław 
Wolak, Janusz Radziszewski, Bogumił Kuźniewski, Marian Piwcewicz 
WSTRZYMAŁ SIĘ (1)  
Stanisław Trzaskowski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała został podjęta większością głosów. 
 
Rada Powiatu Olsztyńskiego podjęła uchwałę Nr XIII/154/2020 zmieniającą 

uchwałę w sprawie powierzenia Gminie Olsztyn zadania publicznego polegającego na 
realizacji zadania pn. „Bezpieczny MOF” w ramach Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych. 

         Załącznik nr 7 
 
Pkt 6. Zamknięcie obrad Sesji. 

Pan Jerzy Laskowski podziękował wszystkim radnym i wyraził nadzieję, że następna 
sesja odbędzie w trybie, który pozwoli na bardziej swobodne wypowiadanie się. Niezależnie 
od tego, czy spotkamy się na sali, czy odbędzie się to w drodze elektronicznej, sesja będzie 
zorganizowana w taki sposób, do którego jesteśmy przyzwyczajeni. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady XIII sesji Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 30 kwietnia 2020 r. 

Protokołowali: 
Piotr Ulatowski 
Iwona Zaworska 
Marta Kuczyńska 

 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych. 
2. Lista pracowników Starostwa. 
3. Porządek obrad sesji. 
4. Uchwała Nr XIII/151/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 

Olsztyńskiego na 2020 rok. 
5. Uchwała Nr XIII/152/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Pro gnozie 

Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020 – 2035. 
6. Uchwała Nr XIII/153/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie określenie zadań 

i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w roku 2020. 

7. Uchwała Nr XIII/154/2020  zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia Gminie Olsztyn 
zadania publicznego polegającego na realizacji zadania pn. „Bezpieczny MOF” w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 

 
 
 
 
 


